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[K.J.Mortensen.] 
gymnasier. Der er stadig ikke sket noget i; 
sagen, men den 25. marts 1971 er der på 
handelsskolerne opsat en meddelelse fra 
Vejle amtsråd, som oplyser, at rejsegodtgø- 
relse måske vil blive givet fra 1972. 

Da det er vigtigt for erhvervslivet i de 
byer, som endnu ikke selv har handelsgym- 
nasier, at de unge tager, uddannelsen på 
handelsgymnasier i andre byer, synes det 
ganske urimeligt, at en bestemmelse om rej- 
segodtgørelse endnu ikke er, gennemført. 
Efter min mening burde ordningen gennem- 
føres med tilbagevirkende kraft fra den 1. 
april 1971. 

Undervisningsminister Helge Larsens svar 
(12. maj 1971): 

I undervisningsministeriet forberedes for 
tiden en bekendtgørelse om befordrings- 
godtgørelse til en række elevgrupper for- 
trinsvis PlL det gymnasiale plan. Denne ord- 
ning vil også omfatte elever, der forbereder 
sig til handelseksamen og til højere handels- 
eksamen. , 

Den kommende befordringsordning, som 
홢 indholdsmæssigt ; vil ligge nær op ad den 
gældende ordning for bl. a. gymnasieelever, 
skal administreres af amtskommunerne, lige- 
som disse fuldt ud skal afholde de med be- 
fordringsordningen forbundne udgifter. 

Fra under visningsministeriets side havde 
man håbet på at kunne sætte1 den nye be- 
kendtgørelse i kraft m ed virkning fra L 
april i år ; Dette har imidlertid under hensyn 
til:; amtskommunernes budgetlægning, ikke 
vist sig muligt, hvorfor befordringsordnin- 
gen først vil træde i kraft den L april 1972. 
For elever til handelseksamen og højere 
handelseksamen agter man imidlertid at 
søge finansudvalgets tilslutning til at sætte 
befordringsordningen i kraft allerede fra 1. 
august 1971, : således 'at staten indtil 31. 
marts 1972 afholder de hermed forbundne 
udgifter. ' ; 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag l o v  om æn- 
. I 홢 dring af toldloven-(toldtariffen). , . 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
170) findes i tidenden sp. 6432). 

Der var ikke stillet æÍldringsforsIag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 135 stemmer. 

Formanden: Lòvforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om landbrugsejendomme. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
137) findes i tidenden sp. 6409). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget , i; 
vedtoges med 133 stemmer mod 2. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. , 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 't?, 1-. 
skud til investeringer i landbrugets produkti- 
onsbygninger. ; 

(Anden behandling af lovforslaget (rir. 
139) findes i tidenden sp. 6409). 

Der var ikke stillet ændringsforslag; - 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

, Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 134 stemmer mod 2; I  medlem 

. tilkendegav, at han hverken stemte for eller 
imod.' 홢 홢 " '' V'!v 

Formanden: Lovforslagét vil nu blive til- 
stillet statsministeren. -  ̂ . ' , : ', 홢 ' . -, 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

: Tredje behandling -df forslag til lov óm æn- 
dring af lov om retsforholdet mellem arbejdsgi- 
vere og funktionærer. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 53) 
findes i tidenden sp. 6433). \ 

Der var ikke stillet ændringsforslag. , 

Lovforslaget sattes, til forhandling. 

; Ingen bad om ordet. 1 , 

Lovforslaget ; ' 
'vedtó,qes, enstemmigt med 13,7 stemmer. , / , 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. ; 

Den næste sag på dagsordenen var : 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning i henhold til grundlovens 
§ 4 7  med hensyn til statsregnskabet for fi- 
nansåret 1968-69. , - : ,, 

(Første behandling af forslaget til folke- 
tingsbeslutning (nr. XLI) findes i tidenden 
sp. 6394). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

; Forslaget sattes til forhandling. 

Sigsgaard: Det er jo ikke sædvanligt, at 
man tager ordet vedrørende statsregnska- 
bet, og jeg har også kun få bemærkninger at 
gøre. Vi har ikke i VS haft nogen praktisk 
mulighed for at sætte os så grundigt ind i 
statsregnskabet, > at vi s kan godkende 홢 det. 
Det skyldes, at vi er for fa til at overkomme 
et så stort arbejde. Men det skyldes også, at .  
statsrevisorerne; ikke har hjulpet1 os ret me- 
get. De dykker tit  på en, man kunne næsten 
sige helt grotesk måde ned i små bitte detal- 
j er og lader til gengæld store sager ligge. 

Folketingsudvalget hår i betænkningen 
bare tilsluttet sig det, som statsrevisorerne 
har sagt, og det kunne enhver have sagt på 
forhånd ville ske. Endelig holdes f. eks. den 
hemmelige, efterretningstjenestes udgifter og 
i regnskaber også hemmeligt I for folketinget. 
Vi aner ikke, hvad telefonaflytninger og den 

øvrige spionagevirksomhed; mod den egent- 
lige opposition har kostet. Der er altså 
mange gode grunde til, at, vi ikke kan være 
med til at godkende statsregnskabet. Der er 
mange eksempler på tomt formaldemokrati 
i fdlketingets arbejde, og det her er et af de 
værre. r v > 

Hermed sluttede, forhandlingen. , ; 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 137 stemmer,.; l  
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. > 

Formanden: Der vil nu blive givet,finans- 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

s: Den næste sag på dagsdrdenen var : 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning ovn Danmarks ratifilcà- 
tionl df overenskomst meMew Kongeriget Dan- 
mark og Forbundsrepublikken Tyskland om 
afgrænsning af den kontinentale sokkel under 
Nordsøen undertegnet i København den 28. 
tianuàr 1971. 

' (Første behandling af forslaget til folke- 
tingsbeslutning (nr. XXI) findes i tidenden 
sp. 4084, udvalgets betænkning i tillæg B. 
Sp. 1855). 홢 - 

: Der var ikke stillet ændringsforslag. ;, - 

Forslaget sattes til forhandling. 

K. Axel Nielsen: Jeg mener, der er stillet 
ændringsforslag om ændring af ikrafttræ- 
delsesdatoen, men jeg erkender . . .  

Formanden: Det er den næste sag. , ; 

K. Axel Nielsen: Undskyld, jeg troede, de 
blev behandlet sammen. Jeg bliver nødt til 
at sige, at dette og det følgende forslag har 
været behandlet i, samme udvalg. Ved for- 
slagenes første behandling foreslog, j eg ud- 
valgsbehandling for at få oplysning om ind- 
gået aftale om koncessioner, deres løbetid, 
opsigelighed m. v. Disse oplysninger får jeg 
nu i en anden egenskab, nemlig som medlem 
af det såkaldte undergrundsudvalg, hvor 
hvert af de 5 største partier har en repræsen- 


